
PROTOKÓŁ 
wspólnego posiedzenia  

stałych Komisji Rady Gminy Skąpe  
z dnia 22 maja 2023 r. 

 
 Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz, przywitał na wspólnym posiedzeniu 
Komisji zebranych radnych, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Sekretarz Gminy Alicję Hoppen-
Anyszko, Skarbnika Gminy Brygidę Sewohl. Następnie zaproponował swoją kandydaturę na 
prowadzącego wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Skąpe. Ponieważ innych 
kandydatów nie zgłoszono, w wyniku głosowania Radny Mariusz Kuźmicz został wybrany na 
prowadzącego obrady. Poinformował, że na stan 15 radnych, obecnych jest 13 osób (lista 
obecności w załączeniu).  
Następnie odczytał porządek posiedzenia, do którego zaproponował wprowadzić dwa 
dodatkowe projekty uchwał w sprawie: 
- emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, nabywania 
i wykupu, 
- o zmianie uchwały w sprawie opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe. 
Innych zmian nie zgłoszono, a porządek obrad w wyniku głosowania przedstawia się 
następująco: 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) udzielenia Wójtowi Gminy Skąpe wotum zaufania, 
b) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Skąpe wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 r., 
c) absolutorium dla Wójta Gminy Skąpe, 
d) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego, 
e) ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez  Gminę Skąpe oraz 

określenia granic ich obwodów, 
f) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas 

określony, 
g) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2023 rok, 
h) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2023-2029, 
i) emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 
j) o zmianie uchwały w sprawie opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe. 

2. Analiza stanu gospodarki odpadami w Gminie Skąpe za 2022 r. 
3. Sprawy różne. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
5. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 1 
a) Prowadzący obrady Mariusz Kuźmicz poinformował, że debata nad raportem o stanie 

Gminy Skąpe za 2020 r. odbędzie się na sesji i wtedy głosowaniu będzie poddana 
uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi. Nie mniej jednak poprosił 
przewodniczących stałych komisji o przegłosowanie skierowania projektu uchwały pod 
obrady sesji.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

b) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl poinformowała, że w terminie do końca marca każdego 
roku, radni otrzymują sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok poprzedni, a w 
terminie do końca maja sprawozdanie finansowe gminy. Ponadto sprawozdania te 
zamieszczane są w biuletynie informacji publicznej i każdy ma możliwość zapoznania się 
z nimi. Następnie Skarbnik Gminy omówiła pokrótce wykonanie budżetu gminy za 2022 r. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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c) Prowadzący obrady Mariusz Kuźmicz poprosił o przegłosowanie w Komisjach i 
skierowanie pod obrady sesji projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

d) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego. Wyjaśniła, że po zrealizowaniu 
inwestycji na nie swoim mieniu tj. wybudowaniu na mieniu powiatu chodnika w m. 
Międzylesie o długości 30 m i łącznej wartości 18.980,01 zł. gmina przekazuje nieodpłatnie 
środek trwały właścicielowi mienia.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

e) Inspektor Urzędu Gminy Anna Cieplicka omówiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez  Gminę Skąpe oraz określenia 
granic ich obwodów. Wyjaśniła, że zmiana dotyczy miejscowości Błonie i Węgrzynice, 
które proponuje się włączyć do obwody szkoły w Międzylesiu i miejscowości Łąkie do 
obwodu szkoły w Radoszynie. Projekt uzyskał pozytywne opinie związków zawodowych 
nauczycieli a także Lubuskiego Kuratora Oświaty.  
Radny Jerzy Pawelski zapytał czy odbyły się w tej sprawie spotkania z rodzicami czy 
stawiamy ich przed faktem dokonanym i czy z dniem 1 września wszyscy uczniowie 
z Węgrzynic i Błoni będą obowiązkowo przypisani do szkoły w Ołoboku. 
Wójt Zbigniew Woch stwierdził, że nie widzi powodu, dla którego radni mieliby nie 
głosować za uchwałą. Potrzeba zmiany obwodów szkolnych podyktowana jest 
nierównomiernością obłożenia uczniami trzech naszych szkół podstawowych. W szkole 
podstawowej w Międzylesiu za niedługo w klasach będzie po 10-12 uczniów, co już dzisiaj 
ma miejsce w szkole w Radoszynie. W przypadku szkoły w Ołoboku jest wręcz odwrotnie. 
Ta część gminy w dość dużym tempie się rozbudowuje, a budowa stacji uzdatniania wody 
w Kalinowie jeszcze bardzie wpłynie na tę tendencję. Należy zauważyć, ze uczniowie 
z Błonia i Węgrzynic przed rokiem 2008, kiedy to szkoła podstawowa w Węgrzynicach 
była filią szkoły w Międzylesiu, byli w obwodzie szkoły podstawowej w Międzylesiu i część 
z nich uczęszczała do tejże szkoły. Po likwidacji filii nastąpiła zmiana obwodów z uwagi 
na fakt, że w tamtym czasie pomimo rozbudowy szkoły w Międzylesiu ilość dzieci 
przekraczała możliwości lokalowe tej szkoły. Obecnie, z uwagi na powstanie szkół 
ośmioklasowych, szkoła w Międzylesiu została jeszcze bardziej rozbudowana, 
a demografia oraz trendy osadnicze na terenie Gminy uległy zmianie, co powoduje ciągły 
ubytek dzieci w tym obwodzie szkolnym. W związku z powyższym dla dzieci 
mieszkających w tym regionie gminy nie będzie to diametralna zmiana, a czas dojazdu 
zwiększy się tylko minimalnie. 
Zgodnie z przepisami gmina ma zapewnić dzieciom 6-letnim miejsce do kształcenia 
i w tym zakresie nie jest ograniczona obwodami szkolnymi. Oddział „0” może liczyć do 25 
uczniów + 2 uczniów z Ukrainy. W przypadku kiedy liczba ta jest wyższa, organ zmuszony 
jest utworzyć 2 oddziały. Na dzień dzisiejszy do oddziału „0” Ołoboku zapisanych jest 28 
uczniów, więc w 2 oddziałach będzie po 14 dzieci.  
Wójt zaprosił na spotkanie do szkoły w Ołoboku rodziców 6-latków z tego obwodu. 
O dziwo najwięcej wątpliwości miały osoby z Ołoboku, a z Łąkiego wszyscy uczniowie 
zostali zapisani do szkoły w Radoszynie.  Na tymże spotkaniu Wójt zapewnił rodziców, że 
jeśli 6-latek ma starsze rodzeństwo to decyzja, do które szkoły będzie ono chodziło należy 
tylko i wyłącznie do rodziców. Oczywiście Gmina Skąpe zapewni bezpłatny transport 
i opiekę w czasie przewozu środkami komunikacji publicznej. Wójt podkreślił i to samo 
powiedział na zebraniu, że po 3 klasie, kiedy nie będzie już ograniczenia 25 uczniów na 
oddział, dwa oddziały zostaną połączone w jeden. Czy ma to być klasa 32-osobowa? 
Dzisiaj w Międzylesiu oferujemy szkołę z najlepszymi wynikami z egzaminu ósmoklasisty. 
 Radny Andrzej Kałużny zwrócił uwagę, że z m. Błonie i Węgrzynice do Ołobok dojeżdża 
5-6 uczniów, więc praktycznie nie ma to wpływu na funkcjonowanie tej szkoły.  



3 
 

 Wójt wyjaśnił, że nie analizował zagadnienia uczniów klas starszych, bo o tym czy oni 
będą dalej do tej szkoły chodzić zadecydują rodzice.  
 Radny Andrzej Kałużny dodał, że nie ulega wątpliwości że w szkole w Ołoboku jest 
ciasno i będzie jeszcze ciaśniej, a budynek szkoły nie przystaje do potrzeb. Być może 
w kolejnych latach niezbędne byłoby wykonanie dobudówki. Zastanawia się nad 
dowozem uczniów z Błoni i Węgrzynic do Międzylesia. Wydaje się, że komunikacyjnie nie 
bardzo to pasuje. 
 Inspektor UG Anna Cieplicka poinformowała, że już dzisiaj autobus dowozi uczniów 
z Węgrzynic do Międzylesia.  
 Wójt jest zdania, że nie możemy na 1 szali stawiać obłożenia klas w szkołach a na 
drugiej niezadowolenia związanego z kierunkiem dojazdów, bo jak wiadomo miewa ono 
ścisły związek z życiem zawodowym rodziców czy nauką np. drugiego dziecka. Obecny 
problem pojawił się w kontekście 6-cio latków.  

Radny Mariusz Kuźmicz podkreślił, że od czasu kiedy jest radnym tj. od 2006 r. 
jakiekolwiek ustalenia w zakresie oświaty były przygotowywane w trosce o uczniów ale 
także i rodziców.  

Wójt Zbigniew Woch co do zasady zgadza się, że szkoła w Ołoboku robi się za ciasna, 
a uczniów przybywa, dlatego też trzeba minimalizować obwód tej szkoły. Zadanie 
obliczone jest na dłuższą perspektywę. Wójt obawia się, że za 8-10 lat dzieci z Ołoboku 
nie zmieszczą się w szkole i trzeba będzie również Rokitnicę zmienić obwodowo. Problem 
polega na tym, że nie stać nas na rozbudowę i utrzymanie podwójnych oddziałów  
w sytuacji kiedy inne szkoły mogą przyjąć tych uczniów.  

Radny Damian Baranowski zastanawia się czy to nie jest dobry czas, aby pomału 
myśleć o przygotowaniu 2-3 dodatkowych pomieszczeń lekcyjnych w szkole w Ołoboku.  

Radny Wiesław Zawiślak zwrócił uwagę, że na zachodzie dzieci dojeżdżają do szkół 
nawet 20 km. 

Radny Andrzej Stańczak stwierdził, że na dzień dzisiejszy część uczniów ze szkoły 
w Ołoboku trzeba przekierować do innych szkół, a za kilka lat będziemy szukać 
rozwiązania.  Radny jest zdania, że potrzebna jest większa dyscyplina. Jeśli ktoś chce 
dowozić dziecko poza szkołę obwodową, to niech sam je dowozi.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez  Gminę Skąpe 
oraz określenia granic ich obwodów – kierując go pod obrady sesji. 

f) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas określony. 
W dniu 12.05.2023 r. do urzędu gminy wpłynął wniosek dotychczasowego dzierżawcy 
z prośbą o zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część gruntu oznaczonego nr 
ewidencyjnym 26/120 obręb Niesulice o pow. 80,00 m2. Obowiązująca umowa zakończy 
się z dniem 31.05.2023 r. Przedmiotowy grunt przeznaczony był na zlokalizowanie 
tymczasowych miejsc postojowych w związku z prowadzeniem działalności gospodarczej 
na działce sąsiedniej 26/119 obręb Niesulice, będącej również przedmiotem dzierżawy do 
dnia 21.09.2028 r. Wnioskodawczyni poniosła znaczne nakłady finansowe na budynek 
znajdujący się na działce sąsiedniej nr 26/119, a nieprzedłużenie umowy na miejsca 
postojowe znacznie utrudni korzystanie z nieruchomości i prowadzenie w tym miejscu 
działalności gospodarczej – miejsca noclegowe w budynku starej hydroforni 
w Niesulicach. Wnioskodawca wnosi o przedłużenie umowy do dnia 21.09.2028 tj. do dnia 
zakończenia umowy dzierżawy na grunt pod hydrofornią. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

g) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl przedstawiła zmiany do przesłanego radnym  projektu 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2023 rok.  
Zwiększono środki z Funduszu Pomocy o kwoty: 
-172,56zł na obsługę nadania numeru PESEL, 
- 14,94zł na obsługę potwierdzenia tożsamości obywateli Ukrainy i wprowadzenie danych 
do rejestru danych kontaktowych. 
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W planie dochodów zwiększono wpływy: 
- z tytułu kosztów upomnień o 200,00zł, 
- z różnych dochodów o 2.500,00zł, 
- z odsetek od dotacji pobranych w nadmiernej wysokości o 6,36zł, 
- z opłaty za trwały zarząd o 4,80zł, 
- ze sprzedaży składników majątkowych o 6.200,00zł. 
Zwiększono wpływy z tytułu pomocy finansowej od Powiatu Świebodzińskiego w formie 
dotacji celowej w wysokości 9.500,00zł z przeznaczeniem na dofinansowanie działalności 
OSP w Ołoboku ze wskazaniem na zakup drabiny na wyposażenie samochodu 
gaśniczego. 
Zwiększono wydatki na zadanie dotyczące Budowy obiektu pełniącego funkcję remizy 
strażackiej i świetlicy wiejskiej w m. Niekarzyn o kwotę 340.000,00zł w roku 2023. Zadanie 
to jest wpisane jako przedsięwzięcie w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Skąpe i 
łącznie zwiększa się nakłady na roboty budowlane dla tej inwestycji o blisko 415.000,00zł, 
ponieważ najkorzystniejsza oferta w ogłoszonym przetargu wyniosła 1.889.016,55zł, co 
przekracza pierwotnie zabezpieczone środki na realizację tej inwestycji.  
Zmniejsza się planowane dochody z tytułu sprzedaży mienia o 1.500.000,00zł w związku 
z dotychczasowym brakiem zainteresowania rynku w odniesieniu do budynku po byłej 
szkole w Niekarzynie, którego sprzedaż miała zasilić budżet Gminy Skąpe. 
Zmniejszono planowane dochody z podatku od czynności cywilno-prawnych 
o 68.793,02zł w związku z dotychczasową niższą dynamiką wykonania planu niż 
zakładano. 
Zaktualizowano przychody, w szczególności zwiększono planowaną emisję obligacji 
komunalnych do kwoty 6.000.000,00zł. 
Środki te zabezpieczają potrzeby Gminy Skąpe na realizację inwestycji 
współfinansowanych z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych, w szczególności dotyczącej stacji uzdatniania wody w Kalinowie 
(promesa na kwotę 2.895.762,93zł) oraz na budowę obiektu pełniącego funkcję remizy 
strażackiej i świetlicy wiejskiej w miejscowości Niekarzyn (promesa na kwotę 
1.445.500,00zł) i zostaną wykupione w roku 2024 w wysokości 4.000.000,00zł, zgodnie z 
Wieloletnią Prognozą Finansową Gminy Skąpe. Ponadto, zaplanowano emisje obligacji w 
dwóch seriach po 1 mln zł w związku ze zmniejszeniem planowanych dochodów ze 
sprzedaży mienia. Działanie to jest ostrożnościowe i może okazać się, że nie będzie 
potrzeby emisji tych serii obligacji w sytuacji skutecznej sprzedaży nieruchomości po byłej 
szkole w Niekarzynie. 
Informacja o dochodach z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 w wysokości 
7.262.804,22zł, w tym środki na: 
1) dopłaty do innych źródeł ciepła: 1.000,00zł, 
2) dodatek elektryczny: 13.260,00zł, 
3) refundacja podatku VAT: 1.223,00zł, 
4) Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych: 7.247.321,22zł, w tym na: 

a) Przebudowę dróg w Międzylesiu: 1.592.634,96zł 
b) Budowę świetlicy w m. Łąkie: 861.062,82zł 
c) Budowę ul. Zabużańskiej w Ołoboku: 1.286.531,35zł 
d) Modernizacja dróg na terenie m. Cibórz: 3.507.092,09zł 

i wydatki realizowane ze środków ww. funduszu w wysokości 11.844.414,56zł. 
1) dopłaty do innych źródeł ciepła: 1.000,00zł 
2) dodatek elektryczny: 13.260,00zł 
3) refundacja podatku VAT: 1.223,00zł 
4) Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych: 10.328.931,56zł, w tym na: 

a) Przebudowę dróg w Międzylesiu 1.592.634,96zł, 
b) Budowę świetlicy w m. Łąkie 861.062,82zł, 
c) Budowę ul. Zabużańskiej w Ołoboku 1.286.531,35zł, 
d) Modernizacja dróg na terenie m. Cibórz: 3.507.092,09zł, 
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e) Budowa stacji uzdatniania wody w Kalinowie: 2.016.610,34zł, 
f) Budowa „świetlico-remizy” w Niekarzynie: 1.065.000,00zł; 

5) Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych: 1.500.000,00zł na stację uzdatniania wody w 
Kalinowie 
W wyniku proponowanych zmian zaktualizowano niezbędne załączniki.  
Następnie Skarbnik poinformowała o dodatkowych zmianach proponowanych do  
Zwiększono środki z Funduszu Pomocy o kwoty: 
- 2.238,00zł na obsługę zadania związanego z wypłatą jednorazowego świadczenia 300zł,  
- 19.760,00zł na edukację dzieci 
i przeznaczono je na wydatki na realizację zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy, 
którzy przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej w związku z działaniami wojennymi 
prowadzonymi na terytorium tego państwa. 
Przeznaczono 10.000,00zł na wkład własny do opracowania kompleksowego planu 
szlaków i ścieżek pieszo-rowerowych na terenie Gminy Skąpe w związku z ubieganiem 
się Gminy o pomoc finansową w zakresie zadań sprzyjających rozwojowi infrastruktury 
i mobilności rowerowej na terenie województwa lubuskiego. Maksymalne dofinansowanie 
wynosi 150.000,00zł. 
Przeznaczono 25.000,00zł na wykonanie PFU budowy Selektywnego Zbierania Odpadów 
Komunalnych wraz z zakupem wyposażenia. 
Zwiększono dochody o 35.000,00zł z opłaty adiacenckiej. 
Wójt Zbigniew Woch zabierając głos podjął temat emisji obligacji Gminy Skąpe. Dwa 
ostatnie przetargi tj. na SUW w Kalinowie i na budowę remizo-świetlicy w Niekarzynie 
zostały rozstrzygnięte. Na SUW umowa została już podpisana, a na Niekarzyn trzeba 
zabezpieczyć dodatkowe środki w budżecie.  Udało się  też pozyskać dofinansowanie dla 
zadania w Niekarzynie w wysokości 250 tys. zł z Urzędu Marszałkowskiego. W obydwu 
przetargach zapewniona została możliwość częściowych płatności do wysokości 80 % 
wartości inwestycji. Obligacje w wysokości 4 mln zł planujemy spłacić w 2024 r. Pozostałe 
2 mln jest to rezerwa, pewnego rodzaju zabezpieczenie dla gminy, z którego możemy 
w ogóle nie skorzystać. Z mediów dowiadujemy się, że rząd przygotowuje do podziału dla 
samorządów kwotę 6 mld zł. Wg przyjętego algorytmu dla naszej gminy prawdopodobnie 
wyliczona została kwota 700 tys. zł.  
Odnośnie przeznaczenia środków na wykonanie PFU budowy PSZOK Wójt poinformował, 
że ogłoszony będzie konkurs właśnie na budowę pszok i chcemy do niego przystąpić. 
Jako nową lokalizację uwzględniamy teren za budynkami na placu za urzędem gminy. 
Jutro ma odbyć się spotkanie w tej sprawie, ale póki co są pewne niewiadome 
w planowanym konkursie. Termin składania wniosków będzie od czerwca do września. 
Przewidziana jest pełna dokumentacja z pozwoleniem na budowę, ale w tak krótkim 
terminie jest to niewykonalne. Po jutrzejszym spotkaniu znane będą dopiero założenia. 
Mamy wstępne informacje, że na PFU też będzie można składać, choć może być 
punktowane,  a na takie rozwiązanie mamy właśnie ofertę.  
Skarbnik Brygida Sewohl podkreśliła, że mamy 10 mln zł deficytu i chcemy go sfinansować 
6 mln zł obligacji i 4 mln oszczędności, a nie wiemy jeszcze czy uda się zrealizować 
zaplanowane dochody.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2023 rok – kierując 
go pod obrady sesji. 

h) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl omówiła  projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2023-2029. 
W omawianym projekcie zaktualizowano załącznik nr 1 w związku ze zmianami 
w budżecie w roku 2023 oraz planami na kolejne lata. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

i) Ponieważ projekt uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu został omówiony przy okazji zmian w budżecie 
prowadzący obrad poprosił o jego przegłosowanie w komisjach.  
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W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

j) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe. Poinformowała, że nastąpiła 
zmiana jednego inkasenta i stąd konieczność wprowadzenia zmian do uchwały.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

 
Ad. 2 
 Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że dokument został 
sporządzony na podstawie art. 3 ust. 2 pkt 10 oraz art. 9tb ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku, w którym to akcie określono wymagany zakres analizy. Na podstawie sprawozdań 
złożonych przez podmioty odbierające odpady komunalne od właścicieli nieruchomości, 
informacji uzyskanych w  związku z funkcjonowaniem z Punktu Selektywnego Zbierania 
Odpadów Komunalnych oraz na podstawie rocznego sprawozdania z realizacji zadań 
z zakresu gospodarowania odpadami komunalnymi oraz innych dostępnych danych 
o czynnikach wpływających na koszty systemu gospodarowania odpadami komunalnym. 
Analiza została sporządzona i zamieszczona w BIP w ustawowym terminie do 30 kwietnia br., 
a także dołączona do zaproszenia, więc radni mogą się z nią zapoznać, natomiast na sesji 
zostanie przedstawiona informacja. 
 Wójt Zbigniew Woch dodał tylko, że w Łagowie, gdzie stawka wynosi 30 zł od osoby, 
gmina dopłaca do systemu, a tak naprawdę nie o to tu chodzi. To zanieczyszczający czyli 
mieszkańcy powinni w całości ponosić koszty funkcjonowania systemu. 
 
Ad. 3 

Sekretarz Alicja Hoppen-Anyszko poprosiła o zweryfikowanie i wskazanie, która 
z miejscowości jako kolejna zorganizuje dożynki gminne. Związane jest to ze wskazaniem na 
dożynkach w Darnawie kolejnego starosty i starościny.  
Następnie poinformowała, że 24 czerwca w Niesulicach odbywają się zawody biegowe 
i pierwszy raz organizujemy nordic walking czyli spacer z kijkami. Jak na razie jest małe 
zainteresowanie, dlatego prosi o jak najszersze udostępnianie imprezy. 
 
Ad. 4 

Prowadzący obrady Mariusz Kuźmicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu ze 
wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Skąpe w dniu 19 kwietnia 2023 r. 
W wyniku głosowania protokół został jednogłośnie przyjęty. 
 
Ad. 5 
 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia prowadzący obrady Mariusz Kuźmicz 
zamknął wspólne obrady stałych Komisji Rady Gminy Skąpe.   
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
          
         Prowadzący obrady 
            
            Mariusz Kuźmicz 
 
Protokołowała: Ilona Zalisz 
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